
  č. 2/listopad 2023 

 

 

 

 

 

ZIMA 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ROZHOVOR S BÝVALÝMI DEVÁŤÁKY  

Udělali jsme rozhovor s bývalými deváťáky, kteří jsou na svých středních školách už přes tři měsíce. Zeptali jsme se jich, jak se jim daří 

a jestli se jim třeba po něčem i stýská. 

Otázky: 

1. Na jakou střední školu chodíš? 

2. Jaký je pro tebe největší rozdíl mezi základní a střední školou? 

3. Co se ti nejvíc líbí na střední škole? 

4. Co ti chybí na základní škole? 

Odpovědi: 

Aneta Fojtíková 

1. Vinařská škola Valtice. 

2. Učí se o něčem úplně jiném. 

3. Nejvíc se mi líbí noví kamarádi. 

4. Pan učitel Drahokoupil a paní učitelka Hrubá. 

 

Simona Hrubá 

1. Gymnázium Velké Pavlovice. 

2. Je tady víc učení. 

3. Určitě kolektiv a atmosféra ve třídě. 

4. Chybí mi někteří učitelé a málo učení. 

 

Ondřej Didov 

1. Technické lyceum v Hodoníně. 

2. Jiné je známkování a učivo se probírá rychleji. 

3. Nejvíc se mi líbí vybavení školy a přístup některých učitelů. 

4. Určitě mi chybí náš kolektiv a pan učitel Drahokoupil. 

 

Vojta Steiner 

1. Gymnázium a jazyková škola Břeclav. 

2. V učení je toho o dost víc. 

3. Na každou hodinu chodíme do jiné třídy. 

4. Nejvíc mi chybí bývalý třídní kolektiv. 
Denisa Hrubá, 8.B 

 

PREZENTACE STŘEDNÍCH ŠKOL  

Každý rok přijedou do Lanžhotu různé střední školy z Jihomoravského kraje, aby se představily žákům 9. ročníku. Zástupci z těchto škol 

nás seznamují s jejich obory, předměty, aktivitami a dalšími věcmi, které by nás mohly zaujmout. Za námi tento školní rok přijely už 

dvě školy: Soukromá střední škola manažerská a zdravotnická z Břeclavi a Střední odborná škola Strážnice.  

U první školy mě zaujaly prostory a vybavení všech tříd, chybělo mi tam ale více detailů o praxích v nemocnici.  U druhé školy  

mě zaujalo velké množství oborů a vybavení internátu.  

Příště bych ráda slyšela více o jednotlivých předmětech a podrobněji o průběhu výuky. 

Už se těšíme i na další školy.  

Karolína Čápková, 9.A 

 

 

Klubko 

 

Zimní pohádka 

Povím vám teď pohádku 

o zimním kolovrátku, 

o tom, o čem v zimě sním, 

o tom, o čem přemýšlím. 

 

Zima, zima už je mráz, 

sejdeme se za rok zas. 

Zima, to je velký pán. 

Kdo je to ten zimní král? 

 

Dneska bdím a zítra sním 

o tom, co všechno smím, 

o tom, jak byl nádherný 

sen můj vzdálený 

o zimním počasí. 

(Adam Koriťák, Lukáš Slezák, 

9.A) 

 

Mikuláš 

Těšila se Terka naše, 

že uvidí Mikuláše. 

Dříve než se naděla, 

spatřila i anděla. 

Terezce i naší Anče 

přinesli tři pomeranče. 

Zato sousedovic Berta 

nemohla se dočkat čerta. 

Zmizela však před dřezem, 

když zachřestil řetězem. 

(Matyáš Páník, 6.A) 

 

Už padá sníh 

Už je zima a padá sníh, 

kolem slyším dětský smích. 

Holky sáňkují 

a kluci se koulují. 

 

Sněhu napadlo hodně, 

musím ho odhrnout rozhodně. 

Za chvíli jsou prázdniny, 

už počítám vteřiny. 

(Terka Uhrová, Šárka Straková, Míša 

Holobrádková, 6.B) 

 

 

Zima začíná 

Zima začíná, všem zima je, 

na sněhuláky pravý čas nastane. 

Venku padá sníh, 

slyším dětský smích. 

 

Holky sáňkují, kluci bobují 

a navzájem se koulují. 

Pečou se perníčky, 

zpívají písničky. 

(Viktorie Hamadová, Erika Moravcová, 

Laura Bačová, Ema Ciprysová, 6.B) 

 



   

VÝLET DO BRNA  

Ráno 24. 11. jsme se všichni šesťáci a páťáci sešli u školy a autobusem 

jsme zamířili do Brna. Když jsme přijeli do planetária, měli jsme ještě půl 

hodiny do začátku programu, tak jsme se porozhlédli okolo. A k vidění 

toho bylo dost. Například jsme zjistili, kolik vážíme na Slunci, Měsíci  

a ostatních vesmírných tělesech. Poté jsme se přesunuli na program. Zde 

jsme dostali 3D brýle a dozvěděli jsme se něco o noční obloze, pak nám 

ukázali animovaný dokument o hvězdách a jejich vzniku s názvem 

Hvězdný cirkus. Po této úžasné podívané jsme se přesunuli  

do Anthroposu. Tam jsme měli příležitost si prohlédnout starověké 

kostry, nástroje, malby a mnoho dalšího. Nakonec jsme se unavení, ale 

šťastní vrátili domů. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Maruška Bartošová, 6.A 

RECENZE NA KNIHU 

Kniha se jmenuje Pan Smraďoch a napsal ji známý autor knížek pro děti David Walliams.  

Knížka je o bezdomovci, který má přezdívku právě pan Smraďoch, a holčičce Chloe. I když  

je pan Smraďoch bezdomovec a opravdu nevoní, je k ostatním milý a hodnější než většina lidí,  

a proto se s ním Chloe skamarádí. Chloe nám ukazuje, že bychom neměli lidi soudit podle 

vzhledu, ale být milí na všechny a pomáhat jim. Chloe se snaží pomoci právě panu Smraďochovi, 

a dokonce se ho pokusí potajmu nastěhovat do jejich domu. Nakonec přijde jedno velké 

překvapení, které nebudu prozrazovat, kdyby si knihu chtěl někdo přečíst. 

Na knize se mi líbilo, jak se chovala Chloe, byla na všechny velmi hodná a milá. Líbil se mi  

i celkově děj knihy a konec mi přišel moc zajímavý a překvapivý. 

Naopak se mi nelíbilo, že kapitoly byly docela dlouhé a jejich začátek trochu nudný, než  

se příběh rozjel. Taky se mi nelíbilo, jak se ke Chloe chovala její mamka, která byla moc přísná 

a zaměřená na svou práci. 

Knížku doporučuji všem, myslím si, že i ostatním by mohla přijít zajímavá stejně jako mně. 

 Matyáš Brbúch, 8.B   

 

ČEŠTÍ LETCI RAF V DOBĚ KOMUNISMU  

23. 11. se deváté a osmé třídy vydaly na přednášku o letcích RAF za komunismu. Přednášku si pro nás 

v městské knihovně připravil Daniel Švec. Ten u nás nebyl poprvé, už minulý rok nám prezentoval 

osudy těchto letců, ale za druhé světové války. No a teď jsme na to navázali. První jsme si řekli nějakou 

teorii a poté nám pan Švec vyprávěl různé příběhy ze života konkrétních letců. Mě zaujalo asi nejvíce 

(a jen tak na to nezapomenu), že jednoho letce 14 dní ve vězení každé ráno v šest hodin bičovali. 

Přednáška se mi celkově líbila, téma bylo zajímavé, hlavně se hodilo k našemu učivu. Teorie byla  

ze začátku možná trochu nudnější, ale pak nás to plně pohltilo. 

 

 

 

Veronika Trubačová, 9.A 

TÝDEN S RODILÝM MLUVČÍM  

Po celý říjen a listopad probíhala ve třídách na 2. stupni výuka s rodilým mluvčím. Pana Grahama Lasta už můžou někteří žáci znát 

z minulých let, ale až tento rok poprvé probíhala výuka v celých třídách. Každá třída měla na rodilého mluvčího jeden vyhrazený týden.  

Nám jako třídě se celý týden velmi líbil. Zamlouvalo se nám to, že celý týden byl ve stylu her a že celý týden probíhal velmi vtipně. Moc 

nás pobavila například hra MĚSTO, ZVÍŘE, VĚC, kterou jsme hráli samozřejmě v angličtině. Ale nejzábavnější bylo páteční tančení  

na ukončení celého týdne.  

S panem Grahamem jsme si velmi sedli, a proto nás celý týden bavily jeho vtipy a něho na oplátku ty naše. Tak snad to měly všechny 

třídy stejně! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Eliška Hanzlíková, 9.A 

 


